



Jian Zhang

Beijing

+86 10 8524 5886
jian.zhang@hankunlaw.com

PRACTICE AREAS

- Intellectual property
- Dispute resolution

PROFESSIONAL EXPERIENCE

Ms. Zhang's practice focuses on IP-related legal services. She has extensive experience in patent invalidation, IP infringement litigation, administrative litigation, and licensing. She also provides legal opinions for a variety of matters including patent analysis, IP due diligence, and IP strategy design. She specializes in patent prosecution and dispute resolution in technical fields such as telecommunications, computers, artificial intelligence, semiconductors, and signal processing.

Ms. Zhang has represented many high-tech multinationals in complex patent disputes. She has the expertise to design practical strategies based on specific cases and to help clients to resolve disputes efficiently. Ms. Zhang is experienced in infringement litigations and invalidations relating to standard essential patents (SEP) and non-SEPs in telecommunications and has handled a number of influential cases in the field. She has also assisted clients in negotiating patent licenses for global patent portfolios in several projects.

Before joining Han Kun Law Offices, Ms. Zhang practiced Chinese IP law for more than 14 years with a boutique IP law firm in China.

EDUCATION

Ms. Zhang received a bachelor's degree in Electronic Engineering from Nanjing University of Posts and Telecommunications in 2004, a master's degree in Information and Communication Systems from Beijing University of Posts and Telecommunications in 2007, and an LL.M. degree in 2016 from The John Marshall Law School in Chicago, Illinois.

QUALIFICATIONS

Member of the PRC Bar
Member of the PRC Patent Bar

PUBLICATIONS

The way to a valuable 5G Standard Essential Patent, *Managing Intellectual Property*, 2021;
Impact of AI on Patent Infringement, *Managing Intellectual Property*, 2020;
Patent invalidation profile and strategy in China, 2020, *AsiaIP*, 2020;
The IoT changes China's IP landscape, *Managing Intellectual Property*, 2019;

Big Data Analysis Method for Patent Documents in the Information Age, Iplink, 2019;
"FRAND case selection"(Science Press, 2018), Editorial board member.

WORKING LANGUAGES

Chinese, English



张健

北京

+86 10 8524 5886
jian.zhang@hankunlaw.com

业务领域

- 知识产权
- 争议解决

工作经历

张健律师专长于知识产权相关的法律业务，具有复杂专利无效、侵权和行政诉讼、许可谈判的丰富实践经验。张律师还在专利分析、知识产权尽职调查、企业知识产权布局与战略咨询等方面提供法律意见。张律师尤其擅长于通信、计算机、人工智能、半导体、信号处理等技术领域的专利申请和争议解决。

张律师曾代表众多业界领先的中外高科技跨国公司，处理过大量的复杂知识产权纠纷。她擅长于根据案情向客户提供实用的法律建议，积极为客户寻求最优解决方案。张律师在电学领域中标必要专利和商用专利相关的专利侵权诉讼和无效业务方面经验丰富，处理了多件有行业影响力的案件。此外，她曾多次代表跨国公司参与全球专利组合许可事宜的技术谈判和商务谈判。

在加入汉坤之前，张律师曾在另一家知识产权领域领先的中国律师事务所执业超过 14 年。

教育背景

张健律师于 2004 年获南京邮电大学工学学士学位（电子工程专业），于 2007 年获北京邮电大学工学硕士学位（通信与信息系统专业），并于 2016 年获美国约翰马歇尔法学院法律硕士学位。

执业资格

中华人民共和国律师执业资格
中华人民共和国专利代理师资格

最近出版物

The way to a valuable 5G Standard Essential Patent, *Managing Intellectual Property*, 2021;
Impact of AI on Patent Infringement, *Managing Intellectual Property*, 2020;
Patent invalidation profile and strategy in China, 2020, *AsiaIP*, 2020;
The IoT changes China's IP landscape, *Managing Intellectual Property*, 2019;
Big Data Analysis Method for Patent Documents in the Information Age, *Iplink*, 2019;
《FRAND 案例精选》（科学出版社，2018），编委会成员。

工作语言

中文、英文